
 

 

 

Επιτροπή 

Αγροτικής Οικονομίας 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Συνάντηση 01/11/2021  
Ώρα: 13:00 – 14:30 
Πλατφόρμα: Cisco Webex  
 

Πρόεδρος: Βασίλης Γούναρης -  BASF Ελλάς ΑΒΕΕ 

Συντονισμός: Ελίζα Λιούτα - Ελληνογερμανικό Επιμελητήριο 

Πρακτικά: Αθηνά Κυλάφη – BASF Ελλάς ΑΒΕΕ 

 

Συμμετέχοντες:  

1.  Thomas Brinkmann - GAEA TROFIMA AVEE  

2. Αναστάσιος Μητσόπουλος – ERGOPLANNING EPE 

3. Μιχαέλα Μπαλή - Germany Trade & Invest GmbH 

4. Αλκιβιάδης Αλεξάνδρου – PIRAEUS BANK S.A. 

5. Δημήτριος Κατάκαλος - SGS GREECE S.A. 

6. Αλέξανδρος Γιαννούσιος – Veltia Labs for Life         

7. Εμμανουήλ Παναγιωτόπουλος – BAYER HELLAS A.B.E.E. 

8.  Βασίλειος Τσαγαλάς, ΑΓΡΟΤΙΚΟΣ ΣΥΝΕΤΑΙΡΙΣΜΟΣ ΟΡΧΟΜΕΝΟΥ 

9. Νάγια Ζδράβου, SALTIC IKE 

Απόντες:   

1. Χρυσόστομος Κάτσης – ALPHA  BANK S.A.  

2. Αριστοτέλης Ιγνατίδης – ARI AG 

3. Νατάσσα Κουμπουρέλου - ERNST & YOUNG A.E. 

4. Έφη Λαζαρίδου – NEW AGRICULTURE FOR A NEW GENERATION 

5. Αλέξανδρος Τριανταφύλλου - VIOZOKAT S.A. 

6. Παναγιώτης Βλαχέας - WINGS ICT SOLUTIONS 

7. Πέτρος Δασόπουλος - DASO BUSINESS PERFORMANCE IKE 

8. Βασίλης Σπύρου - THESSALONIKI INTERNATIONAL FAIR AE HELEXPO-DETH  

9. Χρήστος Παπαμάνθου – EVYP EE 

10. Σοφία Βάνα - BLUESHILD - HELLAS FOOD WORLD IKE 

11. Στέφανος Στεφανίδης - ERGO INSURANCE COMPANY S.A. 



 

 

12.  Χρήστος Παπαμάνθου – EVYP EE 

13.  Θεοδόσιος Σταϊκόπουλος – IFCO SYSTEMS HELLAS EPE 

14.   Λάζαρος Παπαδόπουλος - PAPADOPOULOS LAZAROS SPECIALIZED INSURANCE SERVICES INSURANCE BROKER 

15.  Γιάννης Λεωτσάκος – LEOTSAKOS IKE 

13:00 – 13:10 ▪ Καλωσόρισμα από τον Πρόεδρο της Επιτροπής, Διευθύνοντα Σύμβουλο BASF 

Ελλάς ΑΒΕΕ και Β’ Αντιπρόεδρο του Ελληνογερμανικού Επιμελητηρίου, κ. 

Βασίλειο Γούναρη 

13:10 – 13:20 ▪ Γύρος συστάσεων νέων συμμετεχόντων 

13:20 – 14:30 ▪ Ενημέρωση των Μελών της Επιτροπής σχετικά με την ψηφιακή εκδήλωση 

14.10.2021: «Βελτίωση της πρόσβασης ελληνικών αγροτικών προϊόντων και 

τροφίμων στη βαυαρική αγορά» 

Ο κ. Βασίλης Γούναρης έκανε μία σύντομη παρουσίαση σχετικά με τη 
διαδικτυακή θεματική εκδήλωση με θέμα «Βελτίωση της πρόσβασης 
ελληνικών αγροτικών προϊόντων και τροφίμων στη βαυαρική αγορά», που 
διοργάνωσε το Δίκτυο Ελλήνων Επιχειρηματιών και Στελεχών Επιχειρήσεων 
Βαυαρίας (Hellenic Network of Business and Executives in Bavaria – HNBE-
Bavaria), σε συνεργασία με το Γραφείο Οικονομικών και Εμπορικών 
Υποθέσεων του Γενικού Προξενείου Μονάχου, στις 14 Οκτωβρίου 2021. 

Ανέφερε ότι στην εξαιρετική εκδήλωση αυτή έλαβαν μέρος πάνω από 70 
εκπρόσωποι μεγάλων αλυσίδων super market, ορισμένοι από τους 
σημαντικότερους εισαγωγείς και διανομείς ελληνικών προϊόντων, 
επιχειρηματίες που δραστηριοποιούνται στην Κεντρική Λαχαναγορά Μονάχου, 
επιχειρηματίες στον τομέα της εστίασης, καθώς και διακεκριμένοι οινολόγοι, 
γευσιγνώστες και influencers σε θέματα γαστρονομίας. Χαιρετισμό απηύθυνε 
ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων κ. Σ. Λιβανός.  Συζητήθηκαν οι 
προκλήσεις αλλά και οι δυνατότητες βελτίωσης της πρόσβασης και διεύρυνσης 
του μεριδίου των προϊόντων μας στη γερμανική αγορά. Επίσης, υπήρξε πολύ 
καλή δικτύωση μεταξύ των συμμετεχόντων και μετά τη λήξη της εκδήλωσης. 

Ο κ. Γούναρης τόνισε ότι υπάρχουν τεράστιες ευκαιρίες για τα ελληνικά 
προϊόντα που κερδίζουν συνεχώς έδαφος στην Γερμανική αγορά. Γι’ αυτόν τον 
λόγο, αντίστοιχες τηλεδιασκέψεις πρέπει να διοργανωθούν στο μέλλον για 
συγκεκριμένα προϊόντα, όπως το κρασί, το ελαιόλαδο, τα φρούτα, τα 
λαχανικά, το ρύζι κλπ., με το αντίστοιχο εξειδικευμένο κοινό και από 
γερμανικής πλευράς. Ενημέρωσε ότι θα σταλεί σε όλα τα μέλη της επιτροπής 
το link με το live recording της εκδήλωσης. 

Τέλος πρότεινε να γίνει follow up στους συμμετέχοντες στην εκδήλωση ώστε 
για να γίνουν μέλη του Επιμελητηρίου και της επιτροπής. 

Η κα Michaela Balis τόνισε ότι συμμετείχε στην εκδήλωση, η οποία είχε 
εξαιρετικό ενδιαφέρον. Ενημέρωσε ότι ετοιμάζεται επιστολή προς Γερμανούς 
εισαγωγείς, με την οποία παρακαλούνται να ενημερώσουν σχετικά με το τι 
προϊόντα εισάγουν και αν υπάρχει ενδιαφέρον για επιπλέον προϊόντα, εκτός 



 

 

από αυτά που εισάγουν.  

Επίσης, ανέφερε ότι όταν λάβουν τις απαντήσεις από τους Γερμανούς 
εισαγωγείς, θα μπορέσουν να κάνουν συγκεκριμένες προτάσεις για το πώς 
μπορεί να βελτιωθεί το Φόρουμ Τροφίμων και για το πώς θα υπάρξει πιο 
στοχευμένη πληροφόρηση των Ελλήνων εξαγωγέων για το τι χρειάζεται για τις 
εξαγωγές στη Γερμανία.  Εξέφρασε την ελπίδα ότι μπορεί και πρέπει να 
μεγαλώσει η γκάμα των προϊόντων που μπορεί να εξάγει η Ελλάδα. 

Ο κ. Δημήτρης Κατάκαλος ανέφερε ότι και ο ίδιος παρακολούθησε την 
εκδήλωση, την οποία βρήκε πολύ ενδιαφέρουσα. Επισήμανε ότι η γερμανική 
πλευρά έδειξε μεγάλο ενδιαφέρον για τη φράουλα και ότι το ζητούμενο από 
τέτοιες εκδηλώσεις είναι να ενημερωθούν και πιο μικροί παραγωγοί, ώστε να 
μπορέσουν να αποκτήσουν πρόσβαση στην Γερμανική αγορά. 

Ο κ. Μανώλης Παναγιωτόπουλος πρότεινε να γίνει έρευνα  αγοράς στη 
Γερμανία για τις προκλήσεις που υπάρχουν στις εισαγωγές ελληνικών 
προϊόντων στη Γερμανική αγορά.  

Ο κ. Βασίλης Γούναρης συμφώνησε με την πρόταση του κ. Παναγιωτόπουλου, 
αναφέροντας ότι η έρευνα αγοράς θα βοηθήσει τους Έλληνες που εξάγουν 
προϊόντα, όπως το κρασί και το ελαιόλαδο να προσαρμοστούν στις απαιτήσεις 
της Γερμανικής αγοράς, αλλά θα πρέπει πρώτα να συμφωνηθεί ποιος θα 
καλύψει το κόστος. 

 

▪ Απολογισμός Διεθνούς Έκθεσης Τροφίμων και Ποτών Anuga 2021 – Δράσεις 

για προσέλκυση μελών στην Επιτροπή Αγροτικής Οικονομίας 

 

O κ. Γούναρης, αναφερόμενος στη Διεθνή Έκθεση Τροφίμων και Ποτών Anuga 
2021, τόνισε ότι η Ελλάδα είχε την 6η πιο δυνατή και οργανωμένη παρουσία στην 
έκθεση. Ο διοργανωτής του Εθνικού Περιπτέρου ήταν η Enterprise Greece και το 
Επιμελητήριο πραγματοποίησε επιχειρηματική αποστολή. Επισήμανε ότι τα 
ελληνικά προϊόντα είναι μοναδικά και προσπαθούν να βρουν νέες, μεγάλες 
αγορές, όπως η Γερμανική. Πρότεινε  να αποσταλεί πρόσκληση να συμμετέχουν 
στην  Επιτροπή σε επιλεγμένους εκθέτες ανά προϊόν.  
 
Η κα Λιούτα ανέφερε ότι  το Επιμελητήριο είναι ο επίσημος αντιπρόσωπος των 
εκθέσεων στην Κολωνία και ότι γίνονται ήδη ενέργειες για να γίνουν μέλη στο 
Επιμελητήριο όσοι συμμετείχαν στην Έκθεση. 
 

▪ Εγχειρίδιο Εξαγωγών: Ενημέρωση από τους συμμετεχόντες της υπο-ομάδας 

του Εγχειριδίου Εξαγωγών στα υπόλοιπα μέλη της Επιτροπής – Συζήτηση 

 

Ο κ. Γούναρης, αναφερόμενος στο εγχειρίδιο εξαγωγών, τόνισε ότι όταν 
ολοκληρωθεί θα πρέπει να εξεταστεί και η digital έκδοση του.  
Επίσης, πρότεινε όλα τα μέλη της επιτροπής να αποστείλουν μία λίστα με 
προτεινόμενα μέλη, τα οποία θα προσκληθούν να συμμετέχουν στην επιτροπή. 
Τέλος, ανέφερε ότι θα στείλει στα μέλη success stories από start ups, που 
δραστηριοποιούνται στο ηλεκτρονικό εμπόριο μέσω των social media. 
 



 

 

Ο κ. Δημήτρης Κατάκαλος, αναφερόμενος στο εγχειρίδιο εξαγωγών, έθεσε την 
ερώτηση ποια μορφή θα έχει, αν δηλαδή θα είναι πιο συνοπτικό ή πιο εκτενές. 
 
Ο κ. Αλέξανδρος Γιαννούσιος  τόνισε ότι δεν θα πρέπει να ξεκινήσει η συγγραφή 
του εγχειριδίου από την αρχή, γιατί θα είναι μία χρονοβόρος διαδικασία και δεν 
θα είναι έτοιμο για την Agrotica. 
 
Η κα Michaela Balis ανέφερε ότι έχουν γίνει προτάσεις για το τι μπορεί να 
αναλάβει κάθε μέλος της υπο-ομάδας και πρότεινε να επικοινωνήσουν με την 
εταιρεία delivery hero, που δραστηριοποιείται στο online food-delivery service με 
έδρα το Βερολίνο, για να παρέχει consulting  και να την προσκαλέσουν να γίνει 
μέλος του Επιμελητηρίου. 
 
Ο κ. Thomas Brinkman πρότεινε να διοργανωθεί ένα σεμινάριο με θέμα τη 
δημιουργία από ελληνική εταιρεία E-shop στο εξωτερικό. Τόνισε ότι το 
ηλεκτρονικό εμπόριο αυξάνεται και η δημιουργία e-shop στο εξωτερικό είναι μία 
πολύπλοκη διαδικασία. 

Η κα Ζδράβου συμφώνησε με τον κ. Brinkman ότι είναι πολύ ενδιαφέρον να 
διοργανώσουμε ένα τέτοιο σεμινάριο. 

 
Ο κ. Αλκιβιάδης Αλεξάνδρου πρότεινε να προσκληθούν και Γερμανικές εταιρείες 
στις συνεδριάσεις της Επιτροπής, ώστε να γίνει μία πιο εποικοδομητική συζήτηση. 
 

▪ Παρουσίαση από την Τράπεζα Πειραιώς του Υπο-μέτρου 6.1 Εγκατάσταση 

Νέων Αγροτών 

 

Ο κ. Αλκιβιάδης Αλεξάνδρου έκανε μία σύντομη παρουσίαση του Υπο-μέτρου 6.1 
Εγκατάσταση Νέων Αγροτών, αναφέροντας ότι αναμένεται να ξεκινήσει από τις15 
Νοέμβρη και οι νέοι αγρότες θα πρέπει να υποβάλουν τις αιτήσεις πριν το τέλος 
του χρόνου. Ο προϋπολογισμός για την παροχή start up ενισχύσεων σε νέους 
αγρότες είναι €420 εκατομμύρια και €35-40 χιλιάδες είναι το ποσό ενίσχυσης ανά 
δικαιούχο, με αυξημένες δεσμεύσεις, δηλαδή με προαπαιτούμενο την υποβολή 
επιχειρηματικού σχεδίου.  
 
Υπογράμμισε ότι τα σημεία που παρουσιάζουν ενδιαφέρον στο Υπομέτρο 6.1, 
είναι μεταξύ άλλων το networking με Γερμανούς νέους αγρότες και ενώσεις 
αγροτών, τη διευκόλυνση επισκέψεων σε μεγάλες εκθέσεις, την αξιοποίηση 
εκπαιδευτικών προγραμμάτων και τη διευκόλυνση επισκέψεων σε αγροκτήματα 
Γερμανών αγροτών. 
 

Τόνισε ότι ως τράπεζα το μέτρο παρουσιάζει ενδιαφέρον γιατί οι συμμετέχοντες 
είναι νέοι, που αντλούν εμπειρία από τους γονείς, αλλά καταθέτουν νέες, φρέσκες 
ιδέες. Έτσι επενδύουμε στη νέα γενιά αγροτών. Επίσης, ζήτησε από τα μέλη να τον 
ενημερώσουν αν γνωρίζουν πώς επωφελούνται οι Γερμανοί νέοι αγρότες 
αντίστοιχων μέτρων στη Γερμανία. 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ο κ. Γούναρης συμφώνησε με τον κ. Αλεξάνδρου στα σημεία που παρουσιάζουν 
ενδιαφέρον στο Υπομέτρο 6.1 και ανέφερε ότι όταν ορκιστεί η νέα Γερμανική 
κυβέρνηση, το Επιμελητήριο θα ξεκινήσει μια προσπάθεια μαζί με την Ελληνική 
Κυβέρνηση, ώστε να προσεγγίσουμε τη νέα Γερμανική κυβέρνηση με στόχο μία 
ευρύτερη συνεργασία. 

▪ Άλλα θέματα – Συζήτηση με τα Μέλη της Επιτροπής 

 

Να οριστεί ημερομηνία για τη συνάντηση για το εγχειρίδιο εξαγωγών. 

14:30 Λήξη Συνεδρίασης 

 
 
 
 
 

  


